
KONFERENCE APR, BRNO – Lužánky 14.-15.11.2024 

Milí účastníci podzimní konference a příznivci APR. 

Chtěla bych vám všem poděkovat za opět velkou účast a našemu provoznímu hostiteli STAREZ 
Brno za velikou vstřícnost a ochotu. I když se konference konala až v listopadu, oproti původně 
plánovanému termínu v říjnu, vše se organizačně a programově vydařilo a věříme, že i vy jste byli 
spokojeni. 

Konferenci zahájil předseda APR Jiří Novák, který nám představil generálního ředitele STAREZ-
SPORT, a.s. pana Martina Mikše. STAREZ Brno má ve správě 14 sportovních zařízení,4 bazény, 2 
koupaliště  a ročně je navštíví 1,039 mil. návštěvníků,100% vlastník je Statutární město Brno.  

 

Hlavním tématem konference byly Cesty ke snižování nákladů provozu bazénů a saun. 

První přednášky na toto téma se ujal Michal Hájek, který nám představil provozní úspory napříč 
středisky STAREZ. Věnoval se hlavně Bazénu Ponávka, Aquaparku Kohoutovice, Lázním Rašínova, 
Bazénu Lužánky-zde například nastavením denních a hodinových programů na VZT a vytápění 
uspoří ročně cca 900 000 Kč. Zabýval se také systémem rekuperace tepla z odpadních vod na 
tomto bazénu a využitím odpadního tepla z veřejné kanalizační sítě. Na tuto velice zajímavou 
přednášku navázal Michal Kindl, který nám představil úspory na Aquacentrum Šutka v Praze, který 
spravuje TCP, a.s. a vlastní ho hl. město Praha. Podal nám základní informace o technologii ASIO. 
ACŠ je jeden z vybraných provozů v rozšířeném monitoringu vybraných ukazatelů KHS, ale pro tyto 
potřeby bylo provedeno přenastavení technologie pouze pro 50m bazén. Na grafech ukázal 
celkové úspory 2020 – 2023. 

K úsporám v provozech neodmyslitelně patří i úspory za hygienické prostředky, pomůcky. Firma 
Tork je součástí společnosti Essity - globálního lídra v oblasti udržitelnosti a je světovou značkou 
na poli profesionální hygieny. Ondřej Kudrna vtipně ukázal příklady plýtvání, zároveň také 
poukázal na skutečnosti, kterým se vyvarovat, ale hlavně jak se zaměřil na způsoby zvýšení úrovně 
hygieny ke spokojenosti zaměstnanců i klientů. 

Po obědě následovala přednáška o dotacích pro bazény, sauny a AQP v rámci úsporných opatření, 
kterou přednesla Markéta Palánová z Enovation s.r.o. 

 



Následovala prezentace na téma dlouho očekávané metodiky k novele vyhlášky č.238/2011 Sb. 
Milan Brychta z KHS Jihlava prezentoval důvody novely a probral změny. „Kapacita vodní plochy 
se stanoví tak, že v části pro neplavce, určené hloubkou vody nejvýše 160 cm“…… – to mě jako 
laika pobavilo       . Všem jsme také dopředu zasílali avizované stanovisko MZ k ukazateli 
chloritany, chlorečnany v bazénech.  

Stále aktuální téma Mimořádné události v provozech a jejich příčiny – Zbyněk Kovářů (APR) 
vysvětlil, jaké jsou důvody k zahájení úkonů orgánů, jaká je požadovaná dokumentace, náplň 
práce vodního dozoru. Dotknul se problematiky spolupráce s městskou policií, což bude i naším 
dalším tématem na jaro… 

Následovala diskuze a Michal Hájek informoval o právě probíhající inspekci bezpečnosti práce na 
jejich provozu, na co si dát pozor a co mít připravené. 

Před večerním programem v Bazénu Lužánky nás firma Aquazorbing.CZ seznámila s typy atrakcí 
ve vodních prostorech, s jejich sortimentem a možnostmi prodeje a pronájmu, s technickým 
zajištěním a náročností na provoz.  Praktické ukázky během večerního programu proběhly 
v bazénu. 

Po večeři si mohli zájemci na vlastní kůži vyzkoušet bazén a wellness se saunovým ceremoniálem. 
Ti nejodvážnější i skoky do vody pod vedením Zbyňka Kovářů. Před tím ještě prohlídka zázemí 
Bazénu Lužánky. 

V pátek dopoledne jsme navštívili evropský unikát v Brně       . Prohlédli jsme si Vodojemy, které 
připomínají podzemní katedrály. Všem, co neviděli, určitě navštivte! Všichni jsme žasli, co tato 
technická památka vydržela a jak naši předci byli šikovní. 

Ještě jednou bych chtěla za celé představenstvo a DR APR poděkovat všem přednášejícím a 
zúčastněným. 

 



 

 

 



 

 



 


